
 
Postadress  
791 83 FALUN  

Besöksadress Telefonväxel 
023-830 00 

Organisationsnummer 
212000-2221 

Bankgiro 
218-0289 

Internet 
www.falun.se 

 

 
Falu kommun 
Funktionshinderrådet

Sammanträdesprotokoll                    1 (6) 
Sammanträdesdatum 
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________________________________________________________________________ 
 
Plats och tid 
Liljans herrgård, kl. 17:30 - 20:00 

Närvarande: 
Liza Lundberg   ordförande 
Gunilla Ordéus  Attention  
Pia Persson  Demensföreningen 
Viktoria Forsman Rydh DHR 
Lena Göräng  Neuro 
Barbro Berg  Reumatikerföreningen 
Kurt Svensson   RSMH 
Jonas Linder  SRF 
Göran Forsén  KS 
Jonas Sallén Lennerthson BUN 
Theresia Jensen  MSN 
Kent Svens  SEN 
Fredrik Persson  Kultur o fritidsnämnden 
Laila Edholm  Arbetslivs- och socialnämnden 
  

Närvarande ersättare: 
  

Astrid Elsander  DHR 
Elisabeth Börjesson  Reumatikerföreningen 
Perry Wass  RSMH 
Annika Östling  SRF 
Svante Parsjö Tegnér  Kultur o fritidsnämnden 
Åke Henriksson  Myndighetsnämnden 
Pia Börjeson   Omvårdnadsnämnden 
Åsa Nilser   Arbetslivs- och socialnämnden 
 

Övriga närvarande: 
 
Annica Ovesson  Mos 
Rikard Forsman  DHR 
Curt Boman  FUB 
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§ 8 Information tillgänglighet/funktionshinderområdet 
Frida Nises Länsstyrelsen  

Punkten utgick pga. av sjukdom.  

§ 9 Uppföljning 2022 

Uppföljning 2022/verksamhetsberättelse för 2022 gicks igenom och godkändes. 
Informationen lades till protokollet.  
 
§ 10 Information om samlokalisering 

funktionshinderföreningar  

Information om nuläget och kommande arbete med att undersöka möjlighet till 
samlokalisering av funktionshinderföreningar i Falun.  
21 mars dialogmöte 1 med berörda föreningar. Lyssna in och förstå behovsbilden, behov 
kopplat till olika aktiviteter föreningen har/genomför. 
4 april dialogmöte 2 med berörda föreningar. Uppföljning från möte 1 presentation av 
arbetshypotes: en gemensam centralt placerad lokal för samtliga föreningar som 
kompletteras med bokningsbara lokaler i exempelvis Kulturhuset tio14 för aktiviteter. Vid 
möte 2 önskade föreningarna göra ett studiebesök vid Kulturhuset. 
19 april Studiebesök vid Kulturhuset för berörda föreningar. Joakim Wredelius, enhetschef 
Kultur presenterade vilka möjligheter som finns för Faluns alla föreningar att utnyttja 
Kulturhuset lokaler. 
10 maj Arbetsgruppen höll information i KSL  
Fortsatt arbete efter sommaruppehåll (v 25-v 33) 
23 augusti lokalmöte med referensgruppen vid föreningarnas befintliga lokaler. 
6 september uppföljningsmöte med referensgruppen. 
Ambitionen är att utredningen ska vara klar oktober 2023. 
Föreningsrepresentanter framförde olika synpunkter. 
DHR och Funktionsrätt är nöjda med sina respektive lokaler som de är och vill inte ha 
någon förändring. DHR: Det är en förening det ska lösas för, inte för oss då vi har en lokal. 
Lokalen passar våra behov, det fungerar bra med färdtjänst nära gatan. RSMH vill ha en 
egen lokal. Föreningarna tycker inte att Kulturhusets lokaler är bra i händelse av brand. 
Föreningarna önskar en konsekvensbeskrivning av utredningen. Det är viktigt att ha med 
alla olika perspektiv, alla föreningar i funktionshinderrådet ges möjlighet att lämna in 
synpunkter om sina behov kopplat till olika aktiviteter föreningen har/genomför. 
Föreningarnas synpunkter ska skickas till Annica via mejl senast 17 september.  
Informationen lades till protokollet. 
 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 a
57

da
cf

7-
6f

a5
-4

98
f-9

b3
d-

dc
ea

16
74

35
60



 Sammanträdesprotokoll 4 (6) 
Falu kommun            Sammanträdesdatum 
Funktionshinderrådet 2023-06-07 
        
 

§ 11 Information om förslag på parkeringsavgift för 
PRH platser 

Majoriteten har kommit fram till att förslaget inte kommer att tas upp för beslut. 
Informationen lades till protokollet. 
 
§ 12 Laget runt med fokus på 

funktionshinder/tillgänglighetsfrågor 

Lena Göräng, Neuro. Föreningen bedriver rehabridning vid Falu ridklubb. Föreningen 
lyfter att det saknas möjlighet att rida ut på ett enkelt sätt i skogen då det inte finns bra 
förbindelse från ridhuset till skogen. Det går inte att gå över vägen med dem som sitter i 
rullstol, det saknas väg nära ridhuset. Det är Falu kommuns anläggning önskemålet är en 
liten grusväg för att kunna komma ut till skogen. All rehabridning måste idag ske nära eller 
i ridhuset då det saknas väg nära ridhuset som möjliggör för den här gruppen att komma ut 
i skogen och rida. Fredrik Persson, KFN tar frågan vidare till KFN. Annika Östling och 
Theresia Holmstedt Jensen MSN tar kontakt med Lena Göräng angående frågan. 
 
Astrid Elsander, DHR hälsar alla välkomna till föreningens 100 års jubileum vid  
DHR lokalen 17 juni kl. 12-16 är det öppet hus det kommer serveras kaffe och tårta. Astrid 
har uppmärksammat att det saknas armstöd på de nya bänkarna vid bryggan i ån. Annica 
tar frågan vidare. 
 
Viktoria Forsman Rydh, DHR önskar att man ska titta mer på trottoarer och kanter, att göra 
rätt från början utgå från universell utformning. Utformningen är viktig för alla. 
Viktigt att det ges möjlighet för föreningarnas synpunkter att komma in tidigt i 
processerna, kommunen behöver ta del av föreningarnas perspektiv på ett bättre sätt. 
Uteserveringar är ett problem vad det gäller tillgänglighet.   
 
Curt Boman FUB undrar vad som gäller för elsparkcyklar? De slängs och läggs överallt. 
Vad gör Falu kommun med frågan om elsparkcyklar. Det är fler och fler som åker dem och 
utsätter andra för fara. 
 
Liza Lundberg, KS det finns beslut om begränsande av antalet publika elsparkcyklar. Det 
är leverantörens ansvar att ordning och reda efterlevs när det gäller de publika 
elsparkcyklarna. Det behövs bra regler för användandet av elsparkcyklar. 
 
Jonas Lennerthson, BUN problemen är parkering, att företagen ska ta reda på cyklar som 
hamnat fel. Elsparkscykel är jämställd med cykel och samma regler gäller, de får ej 
framföras på gågator. I ordningsstadgar ska det stå att samma regler gäller som för cyklar.  
Ett förslag kan vara att ha parkeringsplatser där det endast går att parkera dem annars 
kommer taxametern att fortsätta att gå. 
Liza Lundberg, KS tar frågan vidare. Viktigt att få det att fungera på ett bra sätt i Falun 
med elsparkcyklarna. 
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Fredrik Persson, KFN informerade om möjligheten till att ta foton på felparkerad 
elsparkcykel och skicka till KC, eller anmäla i appen: Felanm. Väg/park i Falu kommun. 
 
Annika Östling, SRF när det gäller kanter är det viktig att prata ihop sig för både 
rörelsehindrade och synskadade. Det är viktigt att det är rätt utformat, inte att de ska var 
snyggt. 
 
Gunilla Ordéus, Attention Dalarna. 
Vi anser inte att skolorna är tillgängliga för våra barn med NPF, hemma sittare är väldigt 
stor del våra barn, anledningen till att de är hemma beror på att skolarna inte är anpassade 
för de här barnen. Alla ska få gå i rätt anpassad skola. 
Resursskola finns ingen ännu, hur många barn ska offras innan vi får en resursskola? 
Anhörigstöd, stöd till anhöriga till personer med NPF, föräldrar, anhöriga går i väggen, blir 
sjukskrivna då de har fullt upp att samordna alla kontakter för sina barn.   
Falu kommun har inget anhörigstöd. Lagen säger att alla funktionsnedsatta ska ha 
möjlighet till stöd. Attention samarbetar med flera av kommunerna där det finns 
anhörigstöd. I Falun samarbetar Attention med kyrkan, det här ska ligga på socialtjänsten. 
Liza berättade att i budgetförslag har det tagits ett beslut att tidigarelägga investering och 
driftspengar så att det går att dra i gång verksamheten. Nu jobbar man på att hitta en 
lämplig lokal för att få i gång en verksamhet som ska vara i gång hösten 2024.   
Jonas Lennerthson, BUN det finns saker att göra i största allmänheten, det behöver stärkas 
i ordinarie verksamhet också. Tillsammans för varje barn kommer att införas i alla skolor.  
Tar gärna tips på kommuner som gör det bra. Laila Edholm, ASF tar frågan om 
anhörigstöd med sig. Det behövs anhörigstöd för den här gruppen människor med NPF. 
Koppla till resursskolan om det går.  
Gunilla berättade att alla våra barn inte går under LSS, man kan ha bara ADHD och de 
ligger inte under LSS och dess insatser. Man måste stärka upp de vanliga skolorna också. 
De allra flesta med NPF kan gå i vanlig skola om rätt förutsättningar finns. Måsta anpassa, 
öka kunskapen bland personal. De här barnen får tyvärr inte kosta. Anhörigstöd behövs för 
vuxna anhöriga inte bara när det gäller barn. Liza Lundberg berättade om att det är viktigt 
med IOP, idéburet offentligt partnerskap att jobba mer med det för att klar av alla 
utmaningar som finns. 
 
Pia Persson, Funktionsrätt där FUB och Demensföreningen ingår berättade följande: 
FUB undrar om samverkan och samråd är samma sak? FUB önskar ha mer samverkan med 
kommunen. FUB har inte fått ge något remissvar om nya LSS boenden. Vidare berättade 
Pia att Länsdanserna har kommit i gång igen men tyvärr har inte alla råd att gå på dem. 
Personer på LSS boenden har fått så dyra matkostnader då de ska laga maten själv vilket 
har blivit mycket dyrt och de kan då inte göra andra saker än att lägga pengarna på mat. 
Stort önskemål att få tillbaka möjlighet att äta gemensamt igen.   
Synpunkter på tillgängligheten vid Lugnetbadet från LSS boenden som slagit larm om att 
båsen med duschmöjlighet är för små. Touchknappar gör att duscharna går i gång eftersom 
de har sensorer. Går det att ha skydd över touchknapparna så de inte fungerar jämt?  Går 
det att hyra rehab delen för föreningar? Föreningarna kan kontakta Lugnet och boka 
rehabdelen. 
 
Informationen lades till protokollet. 
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§ 13 Övriga frågor 

Annica informerade att: 
Det pågår en parkeringsöversyn av PRH platser i centrala Falun.  
Det kommer att finnas möjlighet för föreningsrepresentanter att delta vid 
trygghetsvandring i centrum i höst, inbjudan skickas ut när det är klart vilket datum 
trygghetsvandringen blir. 
 
Informationen lades till protokollet. 
 
§ 14 Nästa möte 

Nästa möte med FR 27 september 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.

ordförande: Liza Lundberg
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.
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